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Zápisnica 

 

zo 17. riadneho rokovania 

Obecného zastupiteľstva obce Valaská 

dňa 16. apríla 2025 v zasadačke OcÚ 

 

 

Začiatok zasadnutia: 16:03 hod. 

Koniec zasadnutia:    17:28 hod.  

 

Prítomní poslanci: Ing. Dundovič, Bc. Antal, Ing. Mora, Múka, Ing. Bánik, Kováč, Vrbovský,  

PhDr. Kúdelková, Dobrotová 

Hlavný kontrolór obce: Mgr. Radovan Majerík 

Ospravedlnení: Ing. Rolincová, MSc., PaedDr. Magera   

 

1. Otvorenie  

Starosta obce Valaská otvoril 17. riadne zasadnutie obecného zastupiteľstva v súlade s § 13 ods. 4 

písmena a) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení. Podľa prezenčnej listiny je prítomných 9 

poslancov. Ospravedlnení z riadneho rokovania OcZ sú poslankyňa Ing. Rolincová, MSc. a poslanec 

PaedDr. Magera. Prezenčná listina je súčasťou zápisnice.  

 

2. Schválenie programu 

Predkladá starosta obce Valaská Mgr. Peter Jenča. Návrh programu bol v súlade so zákonom 

o obecnom zriadení  zverejnený na webovom sídle obce a na úradnej tabuli od 10.04.2025. 

 

K návrhu programu sa nikto nevyjadril. 

 

Starosta obce Valaská dal hlasovať o návrhu programu zasadnutia tak, ako bol zverejnený.  

 

Návrh programu tak ako bol zverejnený, bol jednohlasne schválený hlasovaním poslancov OcZ.  

 

Starosta navrhol doplnenie programu rokovania: 

- v bode Rôzne presunúť bod programu č. 6.3. Otázky poslancov Obecného zastupiteľstva na 

riaditeľov príspevkových a rozpočtových organizácií zriadených obcou ako bod č. 6.4., nakoľko 

bod 6.3. bude: Schválenie uzatvorenia zmluvy o NFP a jeho financovanie pre projekt 

„Podpora kompostovania v obci Valaská“ medzi obcou Valaská a Ministerstvom 

životného prostredia SR. Ministerstvo ako sprostredkovateľský orgán pre operačný Program 

Slovensko 2021-2027 doručilo obci Valaská dňa 10.3.2025 „Rozhodnutie o schválení žiadosti 

o NFP“.  Uznesenie OcZ a schválenie spolufinancovania je potrebné k uzatvoreniu zmluvného 

vzťahu medzi obcou Valaská a Ministerstvom. Zmluva bola doručená dňa 14.4.2025.  

 

Starosta otvoril rozpravu k predloženému návrhu doplnenia programu rokovania. 

 

Do rozpravy sa nikto neprihlásil.  

 

Starosta ukončil rozpravu a požiadal o hlasovanie za schválenie návrhu doplnenia programu. 
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Hlasovanie za doplnenie bodu do programu rokovania: 

ZA: 9 (Ing. Dundovič, Ing. Mora, Bc. Antal, Múka, Ing. Bánik, Kováč, Vrbovský, PhDr. Kúdelková, 

Dobrotová) 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0   

Doplnenie bodu do programu rokovania bolo jednohlasne schválené. 

 

 

Starosta obce Valaská dal po schválení doplnenia bodu hlasovať o návrhu programu zasadnutia.  

 

 

Uznesenie č. 24/2025 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 

 

SCHVAĽUJE 

Program 17. riadneho  zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Valaská a to nasledovne: 

1.   Otvorenie zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Valaská 

2.   Schválenie programu rokovania 

3.    Procedurálne otázky (určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice, voľba  návrhovej komisie) 

4.    Správa o plnení uznesení Obecného zastupiteľstva obce Valaská k 31.03.2025 

5.    Majetkové záležitosti 

  5.1. Žiadosť spoločnosti SILLI ALARM, s.r.o., o odkúpenie nehnuteľného majetku vo vlastníctve 

obce Valaská z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

  5.2. Žiadosť Adama Tekela o odkúpenie nehnuteľného majetku vo vlastníctve obce Valaská z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa 

 5.3.     Prerokovanie  žiadostí o doplnenie do zmien a doplnkov  č. 4 k ÚPN obce Valaská 

 5.3.1. Žiadosť p. Jozefa Hucíka o doplnenie do zmien a doplnkov  č. 4 k ÚPN obce Valaská o zmene 

funkčného využitia  pozemku  

 5.3.2. Žiadosť spol. Valaská Resort s.r.o. o doplnenie do zmien a doplnkov  č. 4 k ÚPN obce Valaská 

o zmene účelu stavby  

 5.4      Žiadosť Ľubomíra Štubňu o prenájom časti pozemku z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

6.       Rôzne 

  6.1. Schválenie poplatku za prenájom predajných stánkov počas podujatia 555. výročie prvej písomnej 

zmienky o obci Valaská 

  6.2.   Vyhodnotenie  Komunitného plánu sociálnych služieb  obce Valaská  za rok 2024 

  6.3. Návrh na schválenie uzatvorenia zmluvy o NFP a jeho financovania pre projekt  „Podpora 

kompostovania v obci Valaská“ medzi obcou Valaská  a Ministerstvom životného prostredia 

Slovenskej republiky 

  6.4. Otázky poslancov Obecného zastupiteľstva obce Valaská na riaditeľov príspevkových a 

rozpočtových organizácií zriadených obcou 

7.     Interpelácie poslancov na starostu obce 

8.     Diskusia 

9.     Záver 
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Hlasovanie:  

Za: 9 (Ing. Dundovič, Ing. Mora, Bc. Antal, Múka, Ing. Bánik, Kováč, Vrbovský, PhDr. Kúdelková, 

Dobrotová) 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0   

Uznesenie bolo jednohlasne schválené. 

 

 

3.Procedurálne otázky  

Predkladá: Mgr. Peter Jenča 

Starosta obce určil za zapisovateľku zápisnice z rokovania obecného zastupiteľstva: Patríciu Piliarovú 

 

Za overovateľov zápisnice určuje: Milena Dobrotová, Ing. Peter Bánik 

 

Za predsedu návrhovej komisie navrhuje Ing. Jána Dundoviča, za členov návrhovej komisie:  

Jozef Vrbovský, PhDr. Zuzana Kúdelková  

 

Starosta otvoril rozpravu. 

 

Do rozpravy sa nikto neprihlásil. 

 

Starosta ukončil rozpravu a požiadal návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesenia. 

 

 

Uznesenie č. 25/2025 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 

 

I/ URČUJE  

 

A/ Zapisovateľku: Patríciu Piliarovú 

B/ Overovateľov zápisnice:   Ing. Peter Bánik 

     Milena Dobrotová 

 

II/ ZRIAĎUJE  návrhovú komisiu v zložení: 

 

      Predseda: Ing. Ján Dundovič  

      Členovia: PhDr. Zuzana Kúdelková, Jozef Vrbovský  

 

 

 

Hlasovanie:  

Za: 9 (Ing. Dundovič, Ing. Mora, Bc. Antal, Múka, Ing. Bánik, Kováč, Vrbovský, PhDr. Kúdelková, 

Dobrotová) 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0   

Uznesenie bolo jednohlasne schválené. 
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4. Správa o plnení uznesení zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Valaská k 31. 03. 2025 

Predkladá Mgr. Peter Jenča  

Body, ktoré sú aj naďalej v sledovaní sa týkajú spoločnosti Loor investments kde sa na poslednom 

rokovaní schvaľovalo uloženie vecného bremena za odplatu. Táto bude vyplatená obci po vydaní 

rozhodnutia katastrom. V plnení sú taktiež body, ktoré sa schvaľujú v rámci dnešného zasadnutia po 

zverejnení zámeru na predaj nehnuteľností.  

 

Starosta otvoril rozpravu. 

 

Do rozpravy sa nikto neprihlásil. 

 

Starosta ukončil rozpravu a požiadal návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesenia.  

 

 

Uznesenie č. 26/2025 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 

 

BERIE NA VEDOMIE 

Správu o plnení uznesení zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Valaská k 31. 3. 2025 

 

 

Hlasovanie:  

Za:  9 (Ing. Dundovič, Ing. Mora, Bc. Antal, Múka, Ing. Bánik, Kováč, Vrbovský, PhDr. Kúdelková, 

Dobrotová) 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0   

Uznesenie bolo jednohlasne schválené. 

     

 

5. Majetkové záležitosti   

5.1 Žiadosť spoločnosti SILLI ALARM, s.r.o., o odkúpenie nehnuteľného majetku vo vlastníctve 

obce Valaská z dôvodu hodného osobitného zreteľa  

Predkladá: Mgr. Peter Jenča  

Po zverejnení zámeru na predaj nehnuteľného majetku, ktorý bol zverejnený na úradnej tabuli 

a webovom sídle obce  dňa 27.03.2025 sa schvaľuje predaj nebytového priestoru žiadateľovi 

spoločnosti SILLI ALARM, s.r.o. do výlučného vlastníctva žiadateľa v podiele 1/1 k celku. Dôvod 

hodný osobitného zreteľa je prevod majetku, ktorý bol užívaný kupujúcim na základe platnej Nájomnej 

zmluvy a kupujúci počas doby jeho užívania vynaložil náklady na jeho zhodnotenie s podmienkou ich 

preukázateľného dokladovania. Kúpna cena stanovená znaleckým posudkom je 14 700 Eur. 

 

Starosta otvoril rozpravu.  

 

Do rozpravy sa nikto neprihlásil.  

 

Starosta ukončil rozpravu a požiadal návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesenia.  
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Uznesenie č. 27/2025 

 
Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 

 

I. BERIE NA VEDOMIE 

žiadosť  spoločnosti SILLI ALARM, s.r.o., so sídlom Šupkova 44/4, Podbrezová 976 81, 

IČO:45918287  o odkúpenie nehnuteľného majetku v k.ú Valaská: 

• Nebytový priestor č.6, nachádzajúci sa vo vchode č.1, poschodie 1, v bytovom dome so 

súpisným číslom 481 na parcele C-KN č. 1517, druh nebytového priestoru 9, výmera 

74,75m², podiel priestoru na spoločných častiach a spoločných zariadeniach domu, na 

príslušenstve a spoluvlastnícky podiel k pozemku 7475/229033,  vedený Okresným úradom 

Brezno, katastrálnym odborom na liste vlastníctva č. 2057 vo výlučnom vlastníctve obce 

v podiele 1/1 k celku. 

 

II.  Vyhlasuje pre účel prevodu nehnuteľný majetok obce Valaská  

• Nebytový priestor č.6, nachádzajúci sa vo vchode č.1, poschodie 1, v bytovom dome so 

súpisným číslom 481 na parcele C-KN č. 1517, druh nebytového priestoru 9, výmera 

74,75m², podiel priestoru na spoločných častiach a spoločných zariadeniach domu, na 

príslušenstve a spoluvlastnícky podiel k pozemku 7475/229033,  vedený Okresným úradom 

Brezno, katastrálnym odborom na liste vlastníctva č. 2057 vo výlučnom vlastníctve obce 

v podiele 1/1 k celku. 

• za prebytočný.  

 

III. SCHVAĽUJE trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov 

predaj: nebytový priestor č.6, nachádzajúci sa vo vchode č.1, poschodie 1, v bytovom dome 

so súpisným číslom 481 na parcele C-KN č. 1517, druh nebytového priestoru 9, výmera 

74,75m², podiel priestoru na spoločných častiach a spoločných zariadeniach domu, na 

príslušenstve a spoluvlastnícky podiel k pozemku 7475/229033,  vedený Okresným úradom 

Brezno, katastrálnym odborom na liste vlastníctva č. 2057 vo výlučnom vlastníctve obce 

v podiele 1/1 k celku, okres Brezno, obec Valaská, kat. úz. Valaská postupom podľa § 9 ods. 2 

písm. a a §9a ods. 15 písm. f bod 2)  zákona SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v platnom 

znení,  žiadateľovi spoločnosti SILLI ALARM, s.r.o., so sídlom Šupkova 44/4, 976 81 

Podbrezová, IČO: 45918287 do výlučného vlastníctva žiadateľa v podiele 1/1 k celku, pričom 

dôvod hodný osobitného zreteľa je prevod majetku, ktorý bol užívaný kupujúcim na základe 

platnej Nájomnej zmluvy a kupujúci počas doby jeho užívania vynaložil náklady na jeho 

zhodnotenie v súlade s Nájomnou zmluvou, s podmienkou ich preukázateľného dokladovania. 

Dôvod hodný osobitného zreteľa bol schválený dňa 19.02.2025 Uznesením č. 7/2025 v Zásadách 

hospodárenia a nakladania s majetkom obce Valaská.  (§7 čl.4.3.4, písm.g)  

Kúpna cena: 14 700 Eur (všeobecná cena nehnuteľného majetku je stanovená znaleckým 

posudkom č. 262/2024 zo dňa 10.11.2024 znalcom Ing. Vladimírom Pražmom,  za 

podmienky:  

• správne poplatky spojené s prevodom vlastníctva bude znášať kupujúci. 

Hlasovanie:  

Za: 9 (Ing. Dundovič, Ing. Mora, Bc. Antal, Múka, Ing. Bánik, Kováč, Vrbovský, PhDr. Kúdelková, 

Dobrotová) 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  

Uznesenie bolo jednohlasne schválené.  
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V zmysle § 19 zákona č. 50/1976 Zb. o územnom plánovaní a stavebnom poriadku (stavebný zákon) v 

platnom znení, bude úhrada nákladov spojená s obstaraním  územnoplánovacej dokumentácie  hradená 

v alikvotnej časti žiadateľom. 

 

 

Hlasovanie:  

Za: 9 (Ing. Dundovič, Ing. Mora, Bc. Antal, Múka, Ing. Bánik, Kováč, Vrbovský, PhDr. Kúdelková, 

Dobrotová) 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0  

Uznesenie bolo jednohlasne schválené.  

 

 

 

5.4.  Žiadosť Ľubomíra Štubňu o prenájom časti pozemku z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

Predkladá: Mgr. Peter Jenča 

Na základe uplynutia doby Nájomnej zmluvy uzatvorenej dňa 02.12.2019 na dobu určitú t. j. 5 rokov, 

opätovne žiadateľ p. Štubňa požiadal o prenájom časti parcely C-KN č. 1504/1 o výmere 465m². Dôvod 

hodný osobitného zreteľa je prenájom  majetku obce vlastníkovi susednej nehnuteľnosti pri dodržaní 

účelu užívania nehnuteľností alebo ak ide o nehnuteľnosť vyžadujúcu úpravy, opravy alebo iné 

obdobné činnosti generujúce náklady, ktoré je pre obec neefektívne vynaložiť a nehnuteľnosť sa 

nepodarilo odpredať. Nová nájomná zmluva bude po schválení uznesenia pripravená na dobu 5 rokov. 

Výška nájmu je 1 EUR/m²/rok, pri celkovej výmere 465m² činí ročné nájomné výšku 465 Eur. Finančná 

a majetková komisia schválenie prenájmu odporúča. 

 

Starosta otvoril rozpravu. 

 

Do rozpravy sa nikto neprihlásil. 

 

Starosta ukončil rozpravu a požiadal návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesenia. 

 

 

Uznesenie č. 31/2025 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 
 

 

I. BERIE NA VEDOMIE žiadosť  Ľubomíra Štubňu o prenájom časti pozemku z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa v k.ú Valaská: 

• časť parcely C-KN č. 1504/1 o výmere 465m²,  zapísaná na LV č. 980, celková výmera parcely 

C-KN č. 1504/1 je 23 993 m², druh pozemku: ostatná plocha, evidovaná na LV č.980  pre okres 

Brezno, katastrálne územie Valaská, obec Valaská, vo výlučnom vlastníctve obce v podiele 1/1 

k celku.   

 

II.  Vyhlasuje pre účel prenechania nehnuteľný majetok obce Valaská  

• časť parcely C-KN č. 1504/1 o výmere 465m²,  zapísaná na LV č. 980, celková výmera parcely 

C-KN č. 1504/1 je 23 993 m², druh pozemku: ostatná plocha, evidovaná na LV č.980  pre okres 

Brezno, katastrálne územie Valaská, obec Valaská, vo výlučnom vlastníctve obce v podiele 1/1 

k celku za prebytočný.   
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III. SCHVAĽUJE trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov 

zámer na prenájom:  

• časť parcely C-KN č. 1504/1 o výmere 465m²,  zapísaná na LV č. 980, celková výmera parcely 

C-KN č. 1504/1 je 23 993 m², druh pozemku: ostatná plocha, evidovaná na LV č.980  pre okres 

Brezno, katastrálne územie Valaská, obec Valaská, vo výlučnom vlastníctve obce v podiele 1/1 

k celku, žiadateľovi Ľubomírovi Štubňovi, so sídlom Námestie 1.mája 460/8, 976 46 Valaská, 

IČO: 32225288. Dôvodom osobitného zreteľa je, majetku obce vlastníkovi susednej 

nehnuteľnosti pri dodržaní účelu užívania nehnuteľností alebo ak ide o nehnuteľnosť 

vyžadujúcu úpravy, opravy alebo iné obdobné činnosti generujúce náklady, ktoré je pre obec 

neefektívne vynaložiť a nehnuteľnosť sa nepodarilo odpredať. Dôvod hodný osobitného zreteľa 

je v súlade so Zákonom SNR č. 138/1991 Zb., §9a a §9aa, odst.2, písmeno e) bod 2. Dôvod 

hodný osobitného zreteľa bol schválený dňa 19.02.2025 Uznesením č. 7/2025 v Zásadách 

hospodárenia a nakladania s majetkom obce Valaská.   (§8, ods.13 písm.r) . 

 

Pre nájomcu: Ľubomír Štubňa, Námestie 1.mája 460/8, 976 46 Valaská, IČO: 32225288   

Doba nájmu:  5 rokov 

Výška nájmu: 1 EUR/m²/rok, pri celkovej výmere 465m² činí ročné nájomné výšku 465 Eur  

 

 

Hlasovanie:  

Za: 8 (Ing. Dundovič, Ing. Mora, Bc. Antal, Ing. Bánik, Kováč, Vrbovský, PhDr. Kúdelková, 

Dobrotová) 

PROTI: 1 (Múka) 

ZDRŽAL SA: 0  

Uznesenie bolo schválené.  

 

 

6. Rôzne 

6.1. Schválenie poplatku za prenájom predajných stánkov počas podujatia 555. výročie prvej 

písomnej zmienky o obci Valaská 

Predkladá: Mgr. Peter Jenča  

Pri príležitosti organizovania kultúrno-spoločenského podujatia je potrebné schválenie poplatkov za 

prenájom predajných miest (stánkov). Na základe určených cien bude predajcom zaslaná zmluva 

o nájme predajného miesta. VZN obce neupravuje lokalitu, v ktorej sa oslavy budú konať a z tohto 

dôvodu sa po konzultácii s právnou kanceláriou navrhuje schválenie uznesenia v predkladanom znení.   

 

Starosta otvoril rozpravu. 

 

Do rozpravy sa nikto neprihlásil.   

 

Starosta ukončil rozpravu a požiadal návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesenia.  

 

Uznesenie č. 32/2025 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 

 
I. SCHVAĽUJE 

 

poplatky za prenájom predajného miesta pri príležitosti organizovania kultúrno - spoločenského 

podujatia 555. Výročia prvej písomnej zmienky o obci Valaská v termíne od 14. – 15.06.2025 
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nasledovne: 

a) 25 eur/deň -  s pripojením el. energie za každých začatých 8m², 

b) 20 eur/deň - bez pripojenia energie za každých začatých 8m², 

c) 5 eur/deň - tradičné ľudové umenie, ručne vyrobené, vyrezávané z dreva, šité, vyšívané, pletené, 

prútené, keramika, šperkárstvo, maľované obrazy, med, bylinky, 

d) oslobodené od poplatku – ľudové remeslá s regionálnou značkou Banskobystrického kraja 

a Občianske združenia a spolky so sídlom v obci Valaská 

 

 

Hlasovanie: 

Za: 9 (Ing. Dundovič, Ing. Mora, Bc. Antal, Múka, Ing. Bánik, Kováč, Vrbovský, PhDr. Kúdelková, 

Dobrotová) 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0  

Uznesenie bolo jednohlasne schválené.  

 

 

 

6.2 Vyhodnotenie  Komunitného plánu sociálnych služieb  obce Valaská  za rok 2024 

Predkladá: Mgr. Peter Jenča  

V tomto bode OCZ berie na vedomie vyhodnotenie dlhodobého strategického dokumentu 

Komunitného plánu sociálnych služieb  za rok 2024,  na obdobie rokov 2023 – 2030. Na vypracovaní 

hodnotiacej správy sa podieľali  členovia sociálnej komisie. V komunitnom pláne  sociálnych služieb 

boli určené  4 priority rozvoja sociálnych služieb.  

 

Priorita č. 1 Podpora zotrvania klienta v prirodzenom prostredí rozvojom terénnych sociálnych 

služieb. Za rok 2024 obec poskytovala opatrovateľskú službu cca 35 klientom, ktorú vykonávalo 

priemerne 14 opatrovateliek v domácom prostredí prijímateľa.   

 

Priorita č. 2 Rozvoj ambulantných sociálnych služieb a pobytových sociálnych služieb v zariadení s 

týždenným pobytom. V sledovanom období za rok 2024 nebola vypracovaná žiadna projektová 

dokumentácia na vybudovanie zariadenia s týždenným pobytom - Denný stacionár. Najbližší zriadený 

je Denný stacionár v Brezne – Boženka a v obci Nemecká, v ktorých je možnosť zabezpečiť soc. službu 

aj našim občanom.  

        

Priorita č. 3 Zvýšenie kvality a humanizácia poskytovania sociálnych služieb prostredníctvom 

rekonštrukcie, modernizácie a budovania zariadení sociálnych služieb. 

V sledovanom období obec zabezpečovala systém kvalitného poskytovania sociálnych služieb 

s prihliadnutím na individuálne potreby prijímateľov sociálnych služieb. 

 

Priorita č. 4 Vzdelávanie zamestnancov v oblasti sociálnych služieb. 

V prvom kvartáli  2024 absolvovali opatrovateľky  školenie – supervíziu. Vzdelávanie zabezpečuje 

obec  minimálne 1x v roku, a tým sa zvyšuje pripravenosť opatrovateliek na rôzne situácie.   

 

Starosta otvoril rozpravu. 

 

Do rozpravy sa nikto neprihlásil. 

 

Starosta ukončil rozpravu a požiadal návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesenia.  
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Uznesenie č. 33/2025 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 
 

BERIE NA VEDOMIE 

 

vyhodnotenie Komunitného plánu sociálnych služieb obce Valaská za rok 2024. 

 

 

Hlasovanie:  

Za: 9 (Ing. Dundovič, Ing. Mora, Bc. Antal, Múka, Ing. Bánik, Kováč, Vrbovský, PhDr. Kúdelková, 

Dobrotová) 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie bolo jednohlasne schválené.  

 

 

6.3 Návrh na schválenie uzatvorenia zmluvy o NFP a jeho financovania pre projekt  „Podpora 

kompostovania v obci Valaská“ medzi obcou Valaská  a Ministerstvom životného prostredia 

Slovenskej republiky 

Predkladá: Mgr. Peter Jenča 

Na základe spracovaného projektu bolo obci v mesiaci marec doručené rozhodnutie o schválení žiadosti 

o poskytnutí nenávratného finančného príspevku v sume celkových oprávnených výdavkov  

69 850,69 Eur, z toho spolufinancovanie žiadateľa - obce, je v sume 5 588,06 Eur. Predmetom projektu 

je obstaranie vybavenia na realizáciu predchádzania vzniku biologicky rozložiteľných komunálnych 

odpadov a  ich zhodnocovania za účelom podpory kompostovania v obci.  Hlavnou aktivitou projektu 

je obstaranie 482 ks 600 l kompostérov určených pre domácnosti a 10ks  1000 l kompostérov, ktoré 

budú umiestnené na verejné priestranstvá. V súlade s ustanovením § 81 ods. 7 písm. b) zákona č. 

79/2015 Z. z. o odpadoch a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších právnych 

predpisov, si týmto obec splní povinnosť zabezpečovať vykonávanie triedeného zberu biologicky 

rozložiteľných odpadov zo záhrad a parkov. Obec poskytne kompostéry domácnostiam bezodplatne na 

základe dohody o domácom kompostovaní, podpísanej spolu s  protokolom o odovzdaní a prevzatí 

plastového kompostéra.  

 

Starosta otvoril rozpravu. 

 

Do rozpravy sa prihlásil: 

p. Múka - opýtal sa či je v rozpočte obce ošetrená výška spolufinancovania.  

p. prednostka Potkányová - obec s výškou spolufinancovania počítala. V júnovom zasadnutí OcZ sa 

bude schvaľovať výška spolufinancovania - zmena rozpočtu rozpočtovým opatrením.   

 

Starosta ukončil rozpravu a požiadal návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesenia.  

 

Uznesenie č. 34/2025 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Valaská 

 

SCHVAĽUJE  

 

a) podpísanie Zmluvy o poskytnutí nenávratného finančného príspevku starostom obce Valaská Mgr. 

Petrom Jenčom v súlade so zásadami hospodárenia a nakladania s majetkom obce Valaská pre projekt 
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s názvom Podpora kompostovania v obci Valaská, kód projektu: NFP401202C271, medzi obcou 

Valaská a Ministerstvom životného prostredia Slovenskej republiky ako sprostredkovateľským 

orgánom pre operačný Program Slovensko 2021-2027 vo výške schválených celkových oprávnených 

výdavkov 69 850,69 EUR 

 

b) podpísanie prípadných Dodatkov k Zmluve o poskytnutí nenávratného finančného príspevku 

starostom obce Valaská Mgr. Petrom Jenčom v súlade so zásadami hospodárenia a nakladania s 

majetkom obce Valaská pre projekt  s názvom Podpora kompostovania v obci Valaská, kód projektu: 

NFP401202C271, medzi obcou Valaská a Ministerstvom životného prostredia Slovenskej republiky 

ako sprostredkovateľským orgánom pre operačný Program Slovensko 2021-2027 

 

c) zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie projektu s názvom Podpora 

kompostovania v obci Valaská, kód projektu: NFP401202C271 vo výške 8% celkových oprávnených 

výdavkov t.j. 5 588,06 EUR 

 

d)  zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov projektu s názvom Podpora 

kompostovania v obci Valaská, kód projektu: NFP401202C271 z rozpočtu obce Valaská 

 

 

Hlasovanie:  

Za: 9 (Ing. Dundovič, Ing. Mora, Bc. Antal, Múka, Ing. Bánik, Kováč, Vrbovský, PhDr. Kúdelková, 

Dobrotová) 

PROTI: 0  

ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie bolo jednohlasne schválené.  

 

 

6.4 Otázky poslancov Obecného zastupiteľstva obce Valaská na riaditeľov príspevkových 

a rozpočtových organizácii zriadených obcou  

Otázky sú určené na riaditeľky našich škôl a riaditeľa TS.  

 

p. Múka - opýtal sa riaditeľky ZUŠ či apelovala na rodičov žiakov ohľadom parkovania 

priamo v križovatke pred hasičskou zbrojnicou, nakoľko situácia sa nemení, naďalej tam hrozí 

nebezpečenstvo a dochádza ku kolíznym situáciám.  

riaditeľka ZUŠ - rodičia boli o tom, že by na danom mieste nemali parkovať informovaní. Ak sa 

situácia nezmenila, opätovne ju preverí. Opýtala sa či môžu pri budove zastať výlučne pre potrebu 

vystúpenia žiakov z vozidla.  

p. Múka - poznamenal, že v tomto prípade vozidlá pred budovou môžu zastaviť, nie však parkovať 

a dlhodobo stáť. Poukázal na iné blízke miesta kde je možnosť parkovania. Problémové sú vozidlá, 

ktoré parkujú priamo v križovatke a tým zneprehliadnia dopravnú situáciu.  

riaditeľka ZUŠ - zaparkované vozidlá nemusia vždy patriť práve rodičom žiakov.  

p. Múka - najviac vozidiel na danom mieste parkuje práve v časoch vyučovacích hodín.  

riaditeľka ZUŠ - na situáciu dohliadne, o problematike informuje a upozorní aj na webovej stránke 

školy.  

p. Dobrotová - opýtala sa riaditeľa TS na plán pokračovania realizácie odstavných plôch na Hronskej 

ulici.  

riaditeľ TS - je potrebné počkať na usadnutie násypu v rámci výkopových prác. Pokračovanie je 

otázkou financovania. Momentálne sú financie vyhradené na odstavnú plochu na Švermovej ulici. 

Z jeho pohľadu je pokračovanie realizovateľné ešte v tomto roku, v mesiacoch august - september.  

Ing. Dundovič - opýtal sa riaditeľa TS na prípravu a plán kosenia v obci.  
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riaditeľ TS - začiatok kosenia je naplánovaný ihneď po Veľkej noci. Po technickej a personálnej 

stránke je všetko pripravené, servis strojov bol vykonaný.  

 

          Odchod poslankyne PhDr. Kúdelkovej z miestnosti zasadnutia - 16.43 hod  

 

p. Kováč - kosenie navrhol začať v areáli MŠ . 

Starosta - informoval o návrhu zakúpenia tienidla do areálu MŠ, z dôvodu výrubu stromov.  

 

       Príchod poslankyne PhDr. Kúdelkovej do miestnosti zasadnutia - 16.46 hod  

 

p. Vrbovský - požiadal o bližšie informácie ohľadom výberového konania na obsadenie pozície 

riaditeľa ZŠ.  

(starosta odovzdal slovo predsedníčke rady školy PhDr. Kúdelkovej) 

 

PhDr. Kúdelková - informovala o výberovom konaní z dňa 14.4.2025 a v ktorom zvíťazil PaedDr. 

Tibor Surový. V rámci rady školy bolo prijaté uznesenie, následne bude starostovi obce podaný návrh 

na jeho vymenovanie. 

Bc. Antal - apeloval na to aby riaditeľka ZŠ informovala novozvoleného riaditeľa o plánovaných 

zmenách a poplatkoch týkajúcich sa napríklad ŠKD. 

riaditeľka ZŠ - informácie o poplatkoch a všetko potrebné novozvolenému riaditeľovi odovzdá. 

Ing. Dundovič - požiadal p. riaditeľky aby začali uvažovať o prípadných možných zmenách a návrhoch 

týkajúcich sa poplatkov, ktoré budú prerokované na finančnej komisii.  

riaditeľka ZUŠ - informovala, že školné v ZUŠ bude potrebné navýšiť a zmenu by rada navrhla včas 

v rámci finančnej komisie.  

Ing. Dundovič - riaditeľky škôl budú prizvané na fin. komisiu, ktorá bude zameraná na poplatky 

v školstve.  

p. Múka - poďakoval riaditeľke ZŠ za jej odvedenú prácu počas funkčného obdobia.  

Ing. Dundovič - poďakoval riaditeľkám za zorganizovanie podujatia v rámci Dňa učiteľov a za 

spojenie všetkých škôl obce v rámci neho.  

riaditeľka MŠ - informovala o postupnom vykonávaní opatrení a odstránení nedostatkov, ktoré boli 

zistené v rámci auditu hlavného kontrolóra obce. Ďalej informovala, že webová stránka školy je 

neustále nefunkčná resp. neaktualizovaná a z toho dôvodu založila ako dočasné riešenie stránku 

EduPage, kde budú zverejnené všetky potrebné informácie a dokumenty.  

p. kontrolór Mgr. Majerík - kontrola navrhovaných opatrení prebehne po určitom čase potrebnom na 

ich vykonanie a odstránenie nedostatkov.  

 

 

7. Interpelácie poslancov na starostu obce 

p. Múka - opýtal sa v akom štádiu je plánovaná rekonštrukcia telocvične ZŠ a taktiež na vysporiadanie 

pozemkov a podielov Urbárskeho pozemkového spoločenstva.  

Starosta - v rámci Urbáru je obec vlastníkom jednej časti pozemku. Niektoré podiely sú vo vlastníctve 

SPF. V minulosti nebolo na súdnom pojednávaní možné získať tieto pozemky do vlastníctva obce. 

V rámci rekonštrukcie telocvične sa čaká na podpis zmluvy.  

p. Dobrotová - opýtala sa na situáciu a problém s poklesom vody v Tajchu a na plánovanú 

rekonštrukciu prístrešku labutí.  

Starosta - informoval, že voda v Tajchu stúpla takmer do pôvodného stavu. Nový prístrešok bol 

zrealizovaný v réžii zamestnancov TS. 

p. prednostka Potkányová - v rámci výzvy a projektu rekonštrukcie Tajchu informovala, že žiadosť 

našej obce zabudla SPR zaradiť a prerokovať a preto obec odoslala príslušnej inštitúcii sťažnosť. 
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Momentálne sa čaká na opätovné zaradenie žiadosti v rámci kooperačnej rady partnerstva BBSK.  

p. Vrbovský - upozornil na občianske hliadky, ktoré občania neevidujú v materskej časti obce. Opýtal 

sa či bol zo strany zamestnancov občianskych hliadok obdržaný podnet týkajúci sa poriadku v obci a či 

ich činnosť spĺňa význam a funkciu. Ďalej sa opätovne opýtal na pokrok v rámci odstraňovania 

autovrakov, nakoľko niektoré sa naďalej dlhodobo nachádzajú na určitých miestach v obci.  

Starosta - služby oboch občianskych hliadok boli presunuté na poobedné a večerné hodiny z dôvodu 

posledných udalostí incidentov na námestí. Zariadili sa aj častejšie hliadky PZ v rámci obce. 

Zamestnanci MOaPS boli poučení aj ohľadom upozorňovania majiteľov psov, ktorí si neplnia 

povinnosti. Budú sa sústreďovať aj v materskej časti obce, najmä v okolí COOP Jednoty.  

- V súvislosti s odstránením autovrakov sa jedná o dlhodobý proces, ktorý starosta vysvetlil. Požiadal 

zamestnancov TS o nafotenie konkrétnych autovrakov za účelom ich zmapovania a následneho 

podniknutia potrebných krokov.  

p. prednostka Potkányová - hliadky MOaPS sú momentálne situované najmä v novej Valaskej 

z dôvodu už spomínaných častých incidentov. Sú súčinní a nápomocní aj príslušníkom PZ.  

Informovala, že dvakrát asistovali aj pri záchrane života a to privolaním zdravotnej služby. Obec 

momentálne nemôže žiadať o navýšenie ich pracovného času pokiaľ neskončí súčasný projekt. 

V prípade, že projekt MOaPS bude ponúkať možnosť plného úväzku a navýšenia, hliadky sa budú 

častejšie striedať a sústrediť aj v iných častiach obce.  Plánuje sa rozmiestnenie piktogramov, ktoré 

budú v zmysle VZN zakazovať napr. pitie alkoholu na námestí.  

p. Vrbovský – navrhol na dlhodobo odstavené autovraky v prvom rade umiestniť upozorňujúce 

oznamy.  

p. prednostka Potkányová - súhlasí s daným návrhom.  

Ing. Bánik - vyjadril sa a informoval o podieloch obce v rámci Urbáru a taktiež o situácii z minulosti 

kde sa riešilo vysporiadanie vlastníckych vzťahov a určení podielnikov. Obci odporúča problematiku 

opätovne riešiť a zistiť potrebné záležitosti. Informoval, že v minulosti obec dostala finančné 

prostriedky vo forme vyplatených podielov.  

 

 

8. Diskusia  

Starosta - v rámci diskusie sa vyjadril k interpelácii Ing. Bánika. Informoval, že danú problematiku 

v rámci podielov v Urbári obec riešila aj v roku 2020 kde súdne pojednávanie prehrala z dôvodu 

chýbajúcich relevantných podkladov a dokumentov ohľadom vlastníckych podielov. Starosta sa 

vyjadril, že situácia sa môže opätovne prejednať s právnou kanceláriou.  

Ing. Bánik - informoval o jeho členstve v revíznej komisii Urbáru kde v minulosti vykonávali kontrolu 

vstupných dokumentov všetkých podielnikov, na základe ktorej bolo skonštatované, že obec spĺňa 

vlastníctvo voči Urbáru v danom časovom období.  

Starosta - opäť podotkol, že problém bol v chýbajúcich dokladoch.  

Ing. Dundovič - pripomenul situáciu z minulosti, kde právnik navrhol obci podať odvolanie voči 

rozhodnutiu súdu, no zároveň upozornil, že pravdepodobne nebude možné spätné vydokladovanie 

a získanie vlastníckych podielov. Ing. Dundovič sa vyjadril o možnosti podania žiadosti o vrátenie 

podielov na SPF.  

p. Vrbovský - v rámci parkovania rodičov žiakov ZUŠ pri budove a v križovatke, navrhol umiestnenie 

dopravnej značky zákazu státia a parkovania, prípadne vyšrafovať biele čiary znázorňujúce zákaz.  

Starosta - toto riešenie nebude možné z dôvodu, že tadiaľ vedie cyklochodník, na ktorom je parkovanie 

automaticky zakázané. Jeho návrh je apelovať na hliadky PZ, aby dané miesto a parkovanie 

intenzívnejšie kontrolovali.  

p. Vrbovský - súhlasí s návrhom starostu obce. Ďalej sa opýtal na plán využitia vyčisteného svahu nad 

ihriskom. Upozornil na vyriešenie využitia v najbližšej dobe z dôvodu, že územie čoskoro začne opäť 

zarastať.  
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Starosta - uvažuje sa o návrhu oplotenia územia, ktoré bude potrebné naceniť. Následne by tam mohla 

byť umiestnená zver, čo bude vyžadovať ďalšie povolenia a zistenie podmienok.  

p. Múka - umiestnenie značky zákazu parkovania prípadne šrafovania čiar nie je potrebné. Navrhol, 

že postačí vyhotoviť záznamy ŠPZ vozidiel a postúpiť ich na preriešenie príslušníkom PZ, nakoľko 

existuje predpis zákazu parkovania v križovatke.  

Ing. Dundovič - navrhol sprístupniť a využívať asfaltové ihrisko za KD aj na detské korčuľovanie 

a bicyklovanie v letných mesiacoch. Obec by túto aktivitu mohla v určitých dňoch a hodinách 

verejnosti sprístupniť.  

Starosta - súhlasí s návrhom Ing. Dundoviča. Obec bude o tejto možnosti uvažovať a poskytne 

potrebné informácie.  

 

 

 

9. Záver  

Starosta poďakoval všetkým za ich účasť a následne ukončil riadne rokovanie obecného zastupiteľstva.  

 

 

 

V obci Valaská, dňa 25.04.2025 

 

 

 

 

.............................................       ......................................... 

         Zuzana Potkányová            Mgr. Peter Jenča 

prednostka obecného úradu              starosta obce 

 

 

 

 

      

          ....................................................                          .................................................. 

                  Milena Dobrotová                              Ing. Peter Bánik  

                overovateľka zápisnice                       overovateľ zápisnice      


